
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde referat 
torsdag den 28.05.2020 

Fysisk fremmøde, afd Jyllinge. 
Møde fra kl. 17:30-21:00 
Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældre: Annika Bergstrøm, Benjamin 
Skals Knudsen, Charlotte Feldskov 
Henriksen, Gry Skotte-Nielsen, Jesper 
Rasmussen, Jesper van Vliet Tews, Jane 
Hansen, Karina Buhl, Samuel 
Rütsou,Rasmus Skriver, Grethe Fuglsang, 
Brit Sejersbøl Hansen, Kenneth Plejdrup 
 
Medarbejdere: Britta, Lisbeth 
 
Elever: Maria 
 
Eksterne:  
 
Ledelse: Brian Venneberg, Ditte Hasbeck 
Svendsen  
 
Lærer TR Signe 

Afbud Der spises en middag fra kl. 17:30.  
 
Annika og Benjamin 
 
Fraværende: Jesper R og Karina 
 

Møde-
leder 

Samuel Referent Ditte 

Punkt Sag Referat 
 

1. 
 

Godkendelse af ref 
 

Referat godkendt 

 
2. 

 

Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden godkendt  

3. Meddelelser fra elevråd Det er gået godt med at komme tilbage på skolerne 
efter nedlukningen. Det går godt med at modtage 
undervisning udenfor. Det er rart at se lærerne, sine 
klassekammerater og have en mere normal 
hverdag. 

4. Forretningsorden for skolebestyrelsen. 
Ad hoc udvalg kommer med oplæg til 
forretningsorden.  

Orientering fra formanden vedr. arbejdet med 
forretningsorden.  
Forslag om at arbejde med tilføjelser til 
styrelsesvedtægterne frem for at udarbejde egen 
forretningsorden for Nordskolen. 
Skolebestyrelsen vil stå stærkere ved at arbejde ud 
fra styrelsesvedtægterne med tilføjelser.  
Ønskeligt at forretningsorden indeholder link til 
folkeskoleloven og til styrelsesvedtægterne.  
Der hvor Nordskolen har tilføjelser til 
styrelsesvedtægterne, vil det blot være tilføjelsen 
der bliver skrevet ind i forretningsorden. 



 

 

Ad hoc-udvalget arbejder videre med 
forretningsorden. 
Endelig Forretningsorden for Nordskolen vil være til 
beslutning på først kommende møde i august.  

 
5. 
 

Godkendelse af 16D 
Skolens ledelse fremlægger begrundelse 
for anvendelse af §16D  
Kommunalbestyrelsen har uddelegeret 
beslutningskompetencen til 
skolebestyrelsen, som kan beslutte 
anvendelse af §16D for en etårig periode.   

Kort gennemgang af § 16 B og § 16 D – forskellen 
på de to §’er. 
Dokumentationskrav ved benyttelse af § 16 D. 
Evaluering af udbyttet af anvendelse af § 16 D. 
 
Skolebestyrelsen godkender anvendelsen af § 16 D 
gældende for skoleåret 2020/21 
 

 
6. 
 

Corona genåbning 
Skolens ledelse orienterer omkring:  
Smittehåndtering 
Genåbning for 6-9. kl.  
1. juni børn  

Sidste skoledag 
Dimission 
Årsmøde muligheder med årsberetning 

Orientering om nuværende genåbning.  
Der har hele vejen gennem genåbningen været 
fokus på smittehåndtering og hvordan 
smittespredning begrænses – smittereducering.  
Det er dejligt at hele skolen er åbnet for alle klasser.  
Ledelsen ser det ikke muligt at åbne for kantinen,  
da der kan være forbundet for stor smittespredning. 
 
Juni børn 
Der har været forældre og -børneaften for 1. juni 
børn.  
 
Sidste skoledag 
Sidste skoledag for 9. årgang bliver afholde 22. juni 
fra morgenstunden og frem til kl. 17.00.  
 
Dimission 
Dimission bliver afviklet onsdag d. 24. juni på 
Klinten, for at vi kan leve op til forsamlingsforbud og 
antal personer pr. kvadratmeter. 
 
Årsmøde hvor SKB fremlægger årsberetning tages 
op ved kommende SKB-møde. 
 
Det forventes at skoledagen ligner normal 
skolegang fra august. Der kan være fag, hvor der 
fortsat vil være begrænsning på gennemførelse af 
undervisningen. 
 
Der har været mange skemaændringer for SFO 
personalet. Det har været spændende at være en 
del af en ny virkelighed – Coronahverdagen, og få 
det hele til at hænge sammen.  
 
Ledelsen har, grundet omstændighederne, 
udarbejdet hele fagfordelingen for de to matrikler. 
Fagfordelingen har være langt mere lukket for 
personalet end ønskeligt.  



 

 

Strukturen med to matrikler fra 0. – 9. gør det svært 
at holde personalet på én årgang.  
 
Personalet oplever, at de to matrikler i højre grad 
skal samkøres og være ens. Personalegruppen har 
forskellige oplevelser af fagfordelingen. Fra stor 
tilfredshed til utilfredshed med den meget lukkede 
proces.  
 
Skolebestyrelsesmedlemmer roser og takker 
medarbejder og ledelsen for det store stykke 
arbejde, der er udøvet gennem genåbningen.  
 

6. Udearealer 
Spørgsmål stillet til udearealerne på 
Nordskolen 

Der har været en Facebook-tråd vedr. udearealerne 
på Nordskolen. Der er kritik af vedligeholdelse af 
legepladserne. Kritikken går ikke på ledelsen.  
 
Når kulturskolen bliver etableret, skal der ses på 
udeområderne på afd. JYL.  
Der er forskel på de to matriklers udeområder. BAU 
har bedre legefaciliteter.  
 
Der er store problemer med unge mennesker der 
benytter udearealerne på afd. JYL. Der er dagligt 
oprydning efter aftens udskejelser. Alkohol, 
ildspåsættelser, brandbare væsker, lightergas o.a. 
efterlades på legepladsen.  
 
Der opleves en optrapning af utilpassede unge, der 
hænger ud på kommunes institutioner.  
 
Drøftelse af bedsteforældredag, 
forældrearbejdsdag og fondsmidler.  
Trivselsdag for elever og forældre, skal tænkes ind i 
næste skoleår.  
 
Legepladsen på afd. JYL trænger til at gevaldigt 
løft.  
 
Ledelsen tager kontakt til Teknisk Forvaltning, for at 
gøre opmærksom på den kritik forældre ytre vedr. 
legepladsen.  
 

7. Første møde efter sommerferien.  
Det foreslås at første møde i 
skolebestyrelsen er den 17. aug. 2020 

Første møde i skoleåret 2020/21 mandag d. 17. 
august kl. 17.30. 

8. Orientering fra  

 Formand  

 Skoleleder 

 Medarbejder 
 

 

Formanden: 
Formanden og et bestyrelsesmedlem tager fat i 
principarbejdet henover sommeren. 
 
Der er ikke kommet mange input til eksterne 
medlemmer til SKB. Bestyrelsen opfordres til at 
tænke ud af boksen ifh. til kandidater. 



 

 

Der er 11 skolebestyrelsesmedlemmer, der stopper 
ved udgangen af dette skoleår. 
Det har været et særligt skoleår for Nordskolen, og 
alle skal have stor tak for indsatsen.  
 
Skoleleder: 
Lys og Loft på afd. JYL går hurtigere end forventet. 
Blok 5 og 6 bliver helt færdige 19. juni, og de går i 
gang med blok 2 og 3 fra uge 26. Hele SFO’en 
rykker sammen på afd. BAU i hele juli.  
Der er kommet nyt lys på den lange gang.  
 
Der er ansat ny afdelingsleder for udskolingen afd. 
BAU. Der var et stærkt felt på 32 ansøgere.  
 
Vi er i gang med at afslutte skoleåret. 
Næste skoleår vil indsatsområdet for Nordskolen 
være NAU. Neuroaffektiv udviklingspsykologi 
 
Medarbejder: 
I-klassen flytter fra næste uge, og det har været en 
svær proces for personalet. Vi håber, at det bliver 
godt på Margretheskolen for både børn, forældre og 
personale. I-klasserne rykker i 3 etaper. De små 
elever og personale flytter i denne uge. Mellemtrins-
elever og personale flytter om 14 dage og 
udskolingens personalet flytter ved udgangen af 
dette skoleår.  
SFO’en på afd. JYL er ved at pakke alt ned pga. lys 
og lofter.  
Valg til SKB i medarbejdergruppen sker d. 24. juni.  
 

9. Evt. Orientering om modtagelsen af 
klassesammenlægninger på afd. BAU. Der er 
kommet fin ro på de to årgange, der er 
sammenlagt.  
Der har været henvendelser fra en del forældre, 
som for langt de fleste har være opklarende 
spørgsmål. 
 
Udkørende SSP-korps intensiveres i området 
omkring afd. JYL.  
 
Et medlem ønsker flere information forud for SKB 
møderne, for at kunne sætte sig bedre ind i 
dagsorden og punkterne. 
 
Fremadrettede vil det være ønskeligt med 
tydeliggørelse af ny ansættelser.  
 
Afgående SKB-medlem nævner internat for SKB, 
som et godt afsæt for SKB arbejde. 
 

10. Lukket punkt Orientering om forflyttelser og afskedigelser.  



 

 


